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برگزاری آیین اختتامیه نمایشگاه اقتدار 40 در باغ موزه دفاع مقدس
سپهرغرب، گروه اجتماعی - زهرا بیگدلو: 
آیین اختتامیه نمایشگاه اقتدار 40 با حضور 
باغ موزه  در  اجرایی  دستگاه های  نمایندگان 

دفاع مقدس برگزار شد.
مدیرکل حفــظ آثار و نشــر ارزش های دفاع 
مقــدس در آیین اختتامیه نمایشــگاه اقتدار 40 
ضمن قدردانی از مشارکت و حضور دستگاه هایی 
که در این نمایشــگاه فعال بــوده و یا به هر نحو 
از آن حمایــت داشــته اند، اظهار کــرد: هم دفاع 
مقدس کار گروهی بــود و هم دفاع از ارزش های 
آن نیازمند کار گروهی و مشــارکت جمعی است؛ 
ازاین رو قدردان حضــور و حمایت همه مدیران و 
مســئولینی هســتیم که در برپایی این نمایشگاه 

مشارکت و حمایت داشتند.
ســردار مهدی ظفــری بیان کرد: نمایشــگاه 
اقتدار 40 حاصل اندیشه و همراهی تک تک افراد 
بود و هم مردم و هم دســت اندرکاران نمایشــگاه 
حضور و شعوری نشان دادند که در همین شرایط 
شــیوع کرونا هم موجی از همدلــی رقم خورد و 
آموزه های بســیاری برجای گذاشت، تا جایی که 
حتی کودکانی که از نمایشــگاه بازدید می کردند، 
در این فضا یاد می گرفتند در چنین مجامعی باید 
بیشــتر مراعات ســامت خود را بکنند و حتماً از 

ماسک استفاده کنند.
نمایشــگاه،  این  برپایی  افزود: در کنار  وی 
اتفاقات خوب  و  نمایش، شب خاطره  همایش، 
بســیاری رقم خورد و شــهر درگیــر هیجان 
جمعی و حماســی شــده بود؛ درحقیقت این 
نمایشــگاه فرصتی بــرای بازخوانی و تمرین و 

مشق دفاع مقدس فراهم آورد و قدرت عزم و 
اراده ما را به تصویر کشــید و برای ما نمایش 
از  قدرت بود که می توانیم بازخوردهای آن را 

دریابیم. اجتماع 
مدیرکل حفظ آثــار و ارزش های دفاع مقدس 
همت بزرگ و نگاه وسیع را لازمه کارهای بزرگی 
نظیر برپایی این نمایشــگاه برشمرد و عنوان کرد: 
یکی از ویژگی های شــهید ســردار سلیمانی نگاه 

بزرگ وســیع او بود، به همیــن علت هرگز خود 
را درگیر مســائل کوچک و پیش پاافتاده جناحی، 
حزبی و غیره نمی کرد و آرزوی ما این اســت که 
خداونــد بر ما نظری کند تا مثــل او فدای مردم 

شویم، زیرا ما سپر جامعه هستیم.
وی همچنین به پیام تاریخی شــهید سلیمانی 
در همــدان که خطاب به جهان اســتکبار مطرح 
کرده بودند اشــاره و خاطرنشــان کرد: شــهید 

ســلیمانی که 60 میلیون انســان را در مراســم 
تشییع پیکر مطهرش به دنبال خود کشاند، با یک 
نگاه اســتکبار را تحقیر می کرد و پیام ناپیدای او 
)طی خطابه ای که در همدان داشت( به مسئولین 
کشــور این بود که باید وســیع بنگرند و خود را 

درگیر مسائل پیش پاافتاده نکنند.
       همدان ازجمله استان های پیشرو 

در حوزه دفاع مقدس است

در بخش دیگری از این مراســم مدیرکل امور 
اجتماعی اســتانداری همدان نیز با بیان آنکه این 
نمایشگاه بسیار ارزشــمند و فاخر برپا شد، اظهار 
کــرد: همدان همواره از اســتان های پیشــرو در 
حــوزه دفاع مقدس بوده اســت و در زمان جنگ 
هشت ساله نیز از روزهای نخست رزمندگان ما در 
جبهه های غرب حضور داشتند و تا روزهای پایانی 
در عملیات مرصاد نقش آفرینی کردند و این گونه 
بوده که همدان مزین بــه عناوین دارالمؤمنین و 

دارالمجاهدین شده است.
مهرداد نادری فر تقریظ چهار کتاب از رزمندگان 
استان همدان توســط مقام معظم رهبری را گواه 
دیگری بر تأیید پیشتاز بودن استان در حوزه دفاع 
مقدس برشمرد و عنوان کرد: دفاع مقدس امتداد 
نهضت امام حســین )ع( بوده و هرچه در آن بوده 
و هست، زیبایی اســت؛ برای همین وقتی به این 
تابلوی زیبا نزدیک تر می شــویم، زیبایی های آن 

بیشتر و نمایان تر می شود.
وی با بیان اینکه نشر و انتقال ارزش های دفاع 
مقدس رســالتی است که از شهید سردار همدانی 
و دیگر شــهدا به ما رسیده، گفت: مبادا در انتقال 
مفاهیم و ارزش های دفاع مقدس کوتاهی شــود، 
زیرا کشــور ما را این مفاهیم ارزشمند از دستاویز 

دشمنان محفوظ داشته است.
در پایان این مراسم از نمایندگان دستگاه های 
برپاکننده غرفه های نمایشــگاهی توســط سردار 
ظفری مدیرکل حفظ آثار و نشــر ارزش های دفاع 
مقدس در استان همدان و مدیرکل امور اجتماعی 

استان تجلیل شد.
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سازمان آگهی و بازرگانی 

تعیین تکلیف پرونده ثبت جهانی 
تپه هگمتانه تا عید

گفت:  همدان  اســتاندار  خبر:  گروه  سپهرغرب، 
پرونده ثبت جهانی تپه هگمتانه تا عید تعیین تکلیف 

می شود.
به گــزارش خبرگزاری فارس از همدان ســید ســعید 
شــاهرخی عصر امروز در نشســت با فعالان و مســئولان 
تشــکل های صنعت گردشگری اســتان اظهار کرد: عنوان 
»همــدان، پایتخت تاریخ و تمــدن ایران« یک برند جهانی 
برای این دیار اســت که باید از آن توسعه و تقویت صنعت 

گردشگری بهره برداری درست انجام گیرد..
وی با اشــاره به ظرفیت های بی نظیــر همدان در حوزه 
گردشگری گفت: این دیار تاریخی در سال 2018 پایتخت 
گردشــگری آسیا شناخته شد که این مهم نشان از ظرفیت 

بالای آن دارد.
استاندار همدان از تعیین تکلیف پرونده ثبت جهانی تپه 
هگمتانه تا عید خبر داد و افزود: با توجه به ظرفیت طبیعی 
و تاریخی همدان، می توانیم در جذب گردشــگر موفق تر از 
قبل عمل کنیم که ایــن مهم نیاز به برنامه ریزی بلندمدت 

دارد.
وی توسعه استان را در گرو رفع موانع صنعت گردشگری 
دانســت و تأکید کرد: با همدلی، مقاومت و مدارا از شرایط 
کرونا عبور خواهیم  کرد و مشــکات را پشــت  سر خواهیم  

گذاشت.
شــاهرخی با اشــاره به اینکه کرونا، تمــام بخش های 
اقتصــادی دنیــا را با چالش مواجه کرده کــه در این میان 
صنعت گردشــگری خســارت زیادی را متحمل شد گفت: 
به منظور حمایت از صنعت گردشــگری و تقویت اقتصاد و 

معیشت مردم، در برابر بعضی اقدامات ایستاده ایم.
وی ضمن اینکه از دستگاه های مختلف اجرایی خواست 
از صنعت گردشگری حمایت کنند افزود: رسانه های استان، 
افکار عمومی و بنگاه های موجود در سطح استان نیز باید از 

این صنعت حمایت لازم را داشته باشند.
استاندار همدان گفت: پیشنهادات تشکل های گردشگری 
برای رفع مشــکات این حوزه، در قالب بســته ای با عنوان 
»بسته حمایتی صنعت گردشگری« به استانداری ارائه شود 

تا مورد بررسی قرار گیرد.

خبــر

خبــر
sepehr.khabar@gmail.com

گزارش: از غوره تا مویز شهر جهانی انگور
 امید اســت این گونه نباشه که میگن از غورگی 

شده مویز!
زیست بوم: زندگی در سکوت مطلق اما پرُ از حرف

 گاهی در سکوت خیلی حرف ها هست.
ناشنوا: دیدن یک برنامه برایم آرزوست

 وای بــر ما کــه خیلی می بینیــم ولی قدردان 
نیستیم!

گزارش: مالکان زیاده خواه و مستأجران کم پول
 اگر بــه انصاف مالــک بیفزایی، مســئله حل 

می شود.
ورزش: کالبدشکافی ناکامی تیم فوتبال پاس همدان

 از کنارش زودتر رد شو، صداش رو درنیار!
خبر: تهیه 50 جفت کفش برای دانش آموزان نیازمند

 برخی موارد گرچه کارهای بزرگی هســتند، اما 
قابل انعکاس نیستند.

گزارش: تفاله هایی که سرکه می شوند
 پس می شود از آب هم کره گرفت!
خبر: رزم حسینی لباس وزارت بر تن کرد

 امید است ثابت کند این لباس زیبنده اوست.
خانواده: عائم افسردگی پاییزی را بشناسید

 یاد کردن از بهار عامتی همیشــگی و آشــکار 
است!

اقتصاددان: بازگشت کوپن تورم زا است
 حالا که نوبت تقویت ضعفا شد،یاد تورم کردید؟
خبر: مایر گرم ترین و بهار سردترین شهرهای استان 

همدان
 این گرمی به اون سردی در، هر کدام امتیازی 

دارد.
آموزش وپــرورش همدان: جــذب حق التدریس از 

همدان مجاز نیست
 با انعطاف منطقی قانون قابل حل است.

مســئول: مبارزه با مــواد مخدر مشــارکت مردمی 
می خواهد

 اصولاً حل اکثر مشــکات مشــارکت مردم را 
طلب می کند.

گزارش: اهالی چمن و کوی کلپا نگران آرامش هستند
 خودروهــا این اتاق های آهنــی آرامش خیلی 

جاها را به هم زدند!
گزارش: تازه خوری انگور در مایر کم است

 اما سرکه قدیمی آن را جبران می کند.
خبر: مایری ها زیارت اربعین را در مصلی می خوانند

 امید اســت هرجا می خوانند مــورد قبول واقع 
شود.

خبر: قیمت تخم مرغ شــانه ای 31 هزار تومان تعیین 
شد.

 پــس قباً اعام کرده بودنــد این کالا کیلویی 
است؟!

تلخکخان
آنچه از کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر همدان برآمد؛

از لزوم تسریع در جانمایی بازار پرندگان تا تعیین تکلیف غرفه های بلوار ارم
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر همدان: در کارهایتان خلاقیت داشته باشید        نظافت و شادابی خیابان بوعلی درحال از دست رفتن

ســپهرغرب، گروه خبر - شکیبا کولیوند: 
شورای  شهری  خدمات  کمیسیون  جلسه  در 
با رئیس جدید خود،  اسلامی شــهر همدان 
این بار شــاهد موضوعاتی چون سامان دهی 
بلوار  غرفه های  تکلیف  تعیین  پرندگان،  بازار 
ارم، وضعیــت پلُ های عابر پیــاده همدان و 

مسائلی ازاین دست بودیم.
رئیس کمیسیون خدمات شهری، حمل ونقل و 
ترافیک و محیط زیست شورای اسامی شهر همدان 
روز گذشته در جلســه کمیسیون خدمات شهری 
شورای اســامی شهر همدان که با موضوع بررسی 
وضعیت بــازار، عملکرد 6 ماهه ســازمان ترافیک، 
نحوه فراخوان واگــذاری غرفه های جدیدالاحداث 
سازمان ســرمایه گذاری و ســامان دهی مشاغل و 
بررسی نامه های وارده برگزار شد، بیان کرد: در این 
کمیسیون بایســتی عاوه بر حفظ شرایط قبلی، به 

دنبال نوآوری و ارتقای خدمات شهری باشیم.
کامــران گردان با اشــاره به اینکــه همدان در 
گذشــته به شهر اطلســی ها معروف بود و باید این 
امر را بازهم داشته باشیم، گفت: برای فضای سبز، 
ترافیک و زباله ها اگــر افراد دیگری هم به  جای ما 
باشــند، اقداماتی را پیش خواهند برد، اما مهم این 
است که بتوانیم در این قدم ها نوآوری داشته باشیم 

و طرح ها و ایده هایی برای شهر همدان بدهیم.
وی بــا تأکید بر اینکه نیاز اســت تا روش قبلی 
در بحث های ترافیکی، زباله و فضای ســبز را تغییر 
دهیــم، مطرح کــرد: هم اکنون روند در ســازمان 
آتش نشــانی مناسب اســت، اما در سال های 92 و 
93 شاهد بودیم که خبرنگاران پیش از آتش نشانی 
ضعف های محــل را می دیدند، امــا حال وضعیت 

آتش نشانی در همدان رو به رشد است.
گــردان در ایــن زمینه ادامــه داد: تجهیزات و 
بالابــر 53 متری مورد نیاز بایســتی برای همدان 
خریداری شود، قیمت نردبان لازم هم اکنون بیش 
از 30 میلیارد تومان اســت، اما حتی اگر نیاز باشد، 
می توان زمینی را فروخت و این مهم را تأمین کرد.
رئیس کمیسیون خدمات شــهری، حمل ونقل 
و ترافیک و محیط زیســت شــورای اسامی شهر 
همدان با اشــاره به اینکــه در بحث های ترافیکی 
شــهر همدان بایســتی به دنبال اجرای طرح های 
کوتاه مدت بــود، تصریح کرد: بعــد از اجرای این 
طرح های مقطعی بایستی فکری برای اجرایی شدن 

طرح های بلندمدت صورت گیرد.
گــردان ادامــه داد: در زمینــه مدیریت بحران 
بایــد اقدامات را به ســمت مباحث پیشــگیرانه و 
آموزش های مردمی ســوق داد و در بحث سیما و 

منظر نیز اقدامات را ارتقا بخشید.
      نظافــت و شــادابی خیابان بوعلی 

همدان درحال از دست رفتن است
وی با بیان اینکه نظافت و شادابی خیابان بوعلی 
همدان درحال از دست رفتن است، گفت: بایستی 

هویت به این خیابان بازگردانده شود.
گــردان ادامه داد: بایســتی تکلیــف غرفه های 
ساخته شــده در بلوار ارم همدان نیز روشــن شود، 
با وجود آنکه ظاهر این غرفه ها مورد پسند نیست، 
اما نحوه پیمان واگذاری آن ها باید مشــخص شود 
و اینکه چه مشــکلی وجود دارد که حتی پیمانکار 
آن ها را تحویل نمی گیرد؟ از سویی بایستی تکلیف 
بازار پرندگان همدان نیز مشخص شود، بدین سان 
در جلســه ای دیگر با حضــور پیمانکار بایســتی 
بحث غرفه های بلوار ارم مشــخص و زمین درنظر 
گرفته شــده برای انتقال بازار پرندگان نیز معرفی 

شود.
      لزوم ســامان دهی ورودی شهرک 

مدنی همدان
رئیس کمیســیون نظارت و بازرســی شــورای 
اسامی شــهر همدان و رئیس ســابق کمیسیون 
خدمات شهری شورا با بیان اینکه شهر همدان نام 
پایتختی تاریخ و تمدن را دارد، گفت: اما از مشاهیر 
همدان در شهر چیزی وجود ندارد و تاکنون اتفاقی 

در زمینه ایجاد پارک مشاهیر نیفتاده است.
علی فتحی با بیان اینکه در طول دوره شــورای 
پنجــم حتی یک پلُ عابر پیاده بــه همدان افزوده 
نشــده اســت و حتی چند عدد آن ها هــم از کار 
افتاده اند و یا پله برقی ندارند، خاطرنشان کرد: قرار 

بــود که تعداد پنج پلُ عابر پیاده توســط پیمانکار 
اجرایی شود، اما هنوز نصب نشده اند.

وی با اشــاره به اینکه در حوزه ســازمان دهی 
مشــاغل شــهری نیز تاش های زیادی انجام شده 
است، مطرح کرد: متأســفانه در برخی از زمینه ها 
نقطه ضعف هایی وجــود دارد، به عنوان مثال تاش 
بــرای جمع کردن پول روزبازارهــا هنوز به صورت 
دستی است، جانمایی بازار پرندگان همچنان مورد 
انتقاد مردم بوده، سایت وانت بارها و سه چرخه های 
شــهری همدان فاقد هرگونه امکانات است و حتی 
یک سرویس بهداشــتی برای 500 نفر وانت بار در 

بلوار سیدجمال دیده نمی شود.
فتحی با بیان اینکه برای مناســب شــدن آمار 
بیکاری بسیاری از افراد مانند دانشجویان، سربازان 
و زنــان خانه دار را هم در آمــار می بینند، گفت: با 
وضعیتی که می بینیم، آمــار بیکاری نمی تواند در 
همدان 6 درصدی باشــد؛ بدین ســان نیاز است تا 
شــهرداری درخصوص رفتار با وانت بارها و موضوع 
ســد معبر با تدبیر وارد کار شــود تا درنتیجه آن 
شاهد اقداماتی نباشیم که معضاتی را در پی دارد 
و حتی نیاز است افرادی که در این زمینه وارد کار 
می شــوند، دوره های جامعه شناسی و روان شناسی 

گذرانده باشند.
وی با اشاره به اینکه واحد محیط زیست نیز در 
شــهرداری همدان ایجاد شده است، اظهار کرد: از 
آنجا که در بحث کمیسیون خدمات شهری شورای 
اســامی شــهر موضوع محیط زیســتی هم وجود 

داشت، به این امر توجه کردیم.
فتحی با بیان اینکه ادارات بسیاری برای آموزش 
شــهروندی بودجه دارند اما به خوبی در این مسیر 
وارد کار نشده و اقدامی ندارند، گفت: باید به نحوی 
کار کنیــم که پــس از پایان دوره پنجم شــورای 

اسامی شهر با وجدانمان بتوانیم پاسخگو باشیم.
رئیس کمیســیون نظارت و بازرســی شــورای 
اســامی شــهر همدان با بیــان اینکــه موضوع 
سامان دهی ورودی شــهرک مدنی همدان نیز در 
بودجه سال 99 دیده شده است، افزود: دو کُندروی 
ابتــدای آن و دوربرگردانی برای این منطقه درنظر 
گرفته شــده اســت که با توجه به آنکه در همدان 
دو پلُ بزرگ درحال ســاخت هســتند، نباید برای 
شــهرک مدنی نیز وارد عملیات پلُ شــویم؛ اما از 
ســویی شــاهد بودیم که با دو اصاح هندسی در 
مزدقینــه و بلــوار آیت الله نجفی تســهیل در رفع 
ترافیک رخ داد، بدین ســان نیاز است برای شهرک 

مدنی نیز وارد برنامه ای خاص شویم.
فتحی ادامه داد: این شهرک بزرگ ترین شهرک 
غرب کشور اســت، اما تاکنون عملیات احداثی ای 
در ابتدای آن صورت نگرفته و نباید بعد 30 ســال 
از احداث آن شــاهد زجر کشــیدن مردم به سبب 

ورودی نامناسب آن باشیم.
      بزرگ ترین مشــکل آتش نشــانی 
همدان، مناســب نبودن تجهیزات و امکانات 

است
معاون خدمــات شــهری شــهرداری همدان 
درخصوص عملکردهای شــهرداری همدان در این 
زمینه مطرح کرد: خوشــبختانه با برنامه ریزی ها و 
اقدامات تمام وقت شاهد مناسب بودن عملکردها و 
خدمات در زمینه خدمات شــهری همدان هستیم، 

در ایــن عرصه در بحث مدیریت پســماند با ورود 
مســئول جدید این حوزه کارهــا به خوبی درحال 
پیشروی است؛ به نوعی که هم اکنون برنامه ریزی ها و 
اقداماتی در زمینه سایت دفع زباله، حوزه شیرابه ها، 
راه های دسترســی، تجهیزات جدید، خرید ماسه و 

نمک، لایروبی ها و غیره را شاهد هستیم.
وحید علی ضمیر با بیان اینکه یکی از مشکات و 
البته بزرگ ترین مشکل آتش نشانی همدان مناسب 
نبودن تجهیزات و امکانات اســت، خاطرنشان کرد: 

بایستی در این مسیر قدم های مناسبی برداریم.
وی با بیان اینکه موضوع ســامان دهی مشاغل 
از آنجا کــه با مردم گره خــورده نیازمند اقدامات 
خاصی است، گفت: در این زمینه تهیه طرح جامع 
سامان دهی مشــاغل شهری را تا پایان سال جاری 

اجرایی خواهیم کرد.
علی ضمیر با بیان اینکه در زمینه سازمان زیبا و 
منظر شهری نیز سعی بر پیشروی مسائل زیربنایی 
اســت، افزود: در زمینه حقوق کارگران فضای سبز 
قدم بزرگی برداشــته شــد و هم اکنون طبق قانون 
کار حقوق دریافت می کنند و کاشــت های انبوه را 

نیز درنظر داریم.
با  معاون خدمات شــهری شــهرداری همدان 

بیان اینکه در هفته گذشــته جلسه ای درخصوص 
مدیریــت آرامســتان همــدان و تحویــل آن به 
شهرداری داشــتیم، خاطرنشان کرد: مذاکراتی در 
این زمینه با دادستانی همدان نیز داشته ایم، چراکه 
مدیریت آرامستان باید پس از سال ها به شهرداری 

بازگردانده شود.
وی با اشــاره بــه اینکــه اقدامــات در زمینه 
پیشــگیری و رفع تخلفات شــهرداری نیز مناسب 
است، عنوان کرد: در زمینه مدیریت انبار، بحث های 
ســخت افزاری و نرم افزاری اقدامات مناسبی انجام 
شده و دادستان همدان نیز از دو حوزه فعالیت های 
پلیس ساختمان و رفع ســد معبر رضایت خود را 

اعام کرده  است.
علی ضمیر با بیان اینکه در حوزه مدیریت بحران 
شــهرداری همدان نیز اقدامات مناسب و به خوبی 
درحال پیشروی است، تصریح کرد: با این اقدامات 
هم اکنون شهر و اســتان همدان برای نخستین بار 
در سطح کشــور در زمینه تاب آوری مطرح شده و 
اقداماتی دیگر در حوزه مدیریت سیل و پدافند غیر 

عامل نیز صورت گرفته است.
      برای نصب انشعابات غرفه های بلوار 

ارم باید بخشی از زمین کنده شود
رئیس سازمان مشاغل شــهری و فرآورده های 
کشاورزی شهرداری همدان نیز در ادامه درخصوص 
وضعیت بازار پرندگان همدان و غرفه های بلوار ارم 
عنوان کــرد: بازار پرندگان همدان شــاکی دارد و 
هم اکنــون زمینی بالغ بر 14 هزار متــر مربع را از 
شهرداری منطقه ســه همدان در محدوده شهرک 
صنعتی الوند گرفته ایم و درحال گرفتن استعامات 

هستیم.
معراج عاشــورلو با بیــان آنکــه در این زمینه 
محیط زیست مخالفت های خود را اعام کرده است، 
تصریح کرد: از سوی محیط زیست اعام شد که اگر 
در کمیســیون ماده 11 با این طرح موافقت شود، 

شاهد موافقت محیط زیست نیز خواهیم بود.
وی با اشــاره بــه اینکه غرفه های بلــوار ارم به 

دو شکل پیش ســاخته و طرح فعلی طراحی شده 
بود که طرح فعلی را شــهردار انتخاب کرد، گفت: 
واگذاری این غرفه ها از سوی مسئول سرمایه گذاری 
شهرداری همدان به انجام رسیده است که امروز در 

همدان حضور نداشتند.
عاشــورلو با بیان آنکه شــرکتی کــه برای این 
غرفه ها با وی قرارداد بسته شده بود به سبب کرونا 
حدود ســه الی چهار ماه تعطیل بود و قراردادشان 
تمدید شد، خاطرنشان کرد: هم اکنون 35 روز است 
که پیمانکار مربوطه به سبب کرونا پاسخگو نیست 
و از سویی در بحث جانمایی و حمل نیز راهنمایی 

و رانندگی به ما مجوز اقدام نمی دهد.

رئیس سازمان مشاغل شــهری و فرآورده های 
کشاورزی شــهرداری همدان در ادامه صحبت های 
خود افزود: مشــکل دیگری که در این زمینه وجود 
دارد، آن اســت که عاوه بر جانمایی این غرفه ها در 
زمینه انشعابات نیز مشکل دارند؛ به نوعی که اداره 
گاز گفته است که به این غرفه ها انشعاب نمی دهد 
و جهــت آب و فاضاب نیز می توانیم برای هفت یا 

هشت غرفه اقدام کنیم.
وی با تصریح بر اینکه برای واگذاری انشــعابات 
مشکل داریم، گفت: برای نصب انشعابات غرفه های 
بلوار ارم باید بخشــی از زمین کنده شود، از سویی 
قراردادهایــی با برخی از غرفه داران بســته شــده 
)قراردادهایــی در حدود 81 ماهه( که این موضوع 
همراه با مشکاتی اســت؛ اما درمجموع درصورتی 
 که مشکل انشعابات حل شود، دو تا سه هفته آینده 

غرفه های بلوار ارم نصب خواهند شد.
در پاســخ به این موضوع علی رحیمی فر، رئیس 
کمیســیون فنی عمرانی شــورای اســامی شهر 
همــدان مطرح کرد: مشــکل این اســت که باید 

سنگ فرش های بلوار ارم کنده شود!
      نصب دو دســتگاه پـُـل عابر پیاده 

همدان نیاز به قطع درختان دارد
سرپرســت ســازمان حمل ونقــل و ترافیــک 
شــهرداری همدان نیــز در ادامه این جلســه به 
تشــریح عملکردهای 6 ماه این ســازمان پرداخت 
و درخصوص مباحثی چون هزینــه 13 میلیارد و 
486 میلیون و 500 هزار ریالی برای جمع آوری و 
نصب تجهیــزات ترافیکی، هزینه 9 میلیارد و 612 
میلیون و 675 هــزار ریالی در زمینه جمع آوری و 
نصب ســرعت گیر و احداث سرعتگاه، اجرای رنگ 

سه جزئی در معابر ســطح شهر همدان با هزینه ای 
بالغ بر 13 میلیارد و 206 میلیون و 934 هزار ریالی 

و غیره صحبت کرد.
وحید غفاری با بیان اینکه بودجه تخصیصی در 
این سازمان برای 10 میلیارد و 700 میلیون تومان 
بوده است، گفت: بالغ بر پنج میلیارد و 200 میلیون 
تومان آن را بــرای بحث های عمرانی در این مدت 
درنظر گرفته بودیم که با توجه به افزایش قیمت ها 
طی برآوردهای به عمل آمده بالغ بر 6 میلیارد و 800 

میلیون تومان در این خصوص عملکرد داشته ایم.
وی بــا اشــاره به اینکــه قرارداد احــداث پنج 
دســتگاه پلُ عابر پیاده بســته شــده است، افزود: 
هم اکنون درحال ایجاد فوندانسیون سه دستگاه پلُ 
هســتیم و دو مورد آن که در بلوار فاطمیه و بلوار 
بعثت جانمایی شــده است، برای نصب نیاز به قطع 

درختان دارد.
این موضوع با نقد رضوان سلماسی، عضو شورای 
اســامی شهر همدان مواجه شــد و در این زمینه 
گفت: بایستی در زمینه جانمایی پلُ های عابر پیاده 
موضوع به ماده هفت اعام شــود، اما تاکنون اعام 
نشــده است؛ از سویی باید با توجه به اینکه همدان 
جزء شهرهای دوست دار کودک مطرح است، مانند 
شهر شــیراز از رنگ های متنوع ماندگار در خطوط 

عابر پیاده استفاده شود.
      پیشــرفت 90 درصدی سامانه اعلام 

خرابی پلُ های عابر پیاده مکانیزه همدان
در ادامــه این صحبت ها سرپرســت ســازمان 
حمل ونقل و ترافیک شــهرداری همدان نیز ادامه 
داد: در ســال 98 تعمیر و نگهــداری پلُ های عابر 
پیاده برعهده ما بود، اما در ســال 99 تنها جایگاه 
نظارتی برعهده ما اســت؛ البتــه همچنان پای کار 

هستیم تا نواقص رفع شود.
غفــاری با تصریــح بر اینکــه در بخش اورهال 
)تعمیرات اساسی( بالغ بر دو میلیارد تومان بودجه 
نیاز داریم، گفت: 450 میلیون تومان برای خدمات 
پشتیبانی به صورت نفرکار درنظر گرفته شده است 
و پنج پارکینگ طبقاتی نیز به تابلوی اعام ظرفیت 
مجهز خواهند شد و در دو نقطه همدان نیز بیلبورد 

اعام ظرفیت آن ها نصب می شود.
سرپرســت ســازمان حمل ونقــل و ترافیــک 
شــهرداری همدان خاطرنشــان کرد: سامانه اعام 
خرابــی پلُ های عابر پیــاده مکانیــزه همدان نیز 
هم اکنون پیشرفت 90 درصدی دارد و رو به تکمیل 

شدن است.
غفــاری خطاب به رئیس کمیســیون خدمات 
شــهری شورای اسامی شــهر همدان نیز گفت: 
خواســتار رفــع مشــکل پارک های حاشــیه ای 
هســتیم و با توجه به ضعفی کــه در این زمینه 
وجود داشــت، ما از وظیفه مان کوتاه نیامدیم تا 

مشکل را رفع کنیم.
در پایــان جلســه نامه دادســتان همــدان و 
درخواست های وی از شــهرداری همدان به منظور 
سامان دهی بازارهای قدیمی )راسته بازار( ارائه شد 
که بنا به گفته رئیس کمیســیون خدمات شهری 
شورای اسامی شهر همدان، از سوی شورای شهر 
به منظور پیگیری این موضوعات درخواســت هایی 
به شــهرداری، هیئت امنــای بازار، دســتگاه های 

خدمات رسان و غیره ارسال خواهد شد.


